
14. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE MOKRÝ LOM 

 
Termín konání: 11. září 2024 od 19:00 hod. v místnosti obecního úřadu. 

 
Přítomni: Brůžek Miroslav, Dychtl Petr, Ehrlich Martin, Kursa Jaroslav, Šnorková Markéta, Vaclík 

Václav, Zvoníčková Denisa 
Dále přítomni: M. Vaclíková, L. Kohútová, J. Michal 
 
 

Program jednání: 
1. Zahájení 
2. Rozpočtová opatření 
3. Finance obce 
4. Chodníky v obci 
5. Příprava rozpočtu na r. 2025 
6. Informace z výborů 
7. Informace z obecního úřadu 

 
 

1. Zasedání Zastupitelstva obce Mokrý Lom (dále zastupitelstvo) bylo zahájeno v 19:00 hodin 
starostou obce Martinem Ehrlichem („dále jako „předsedající“). Předsedající konstatoval, že 
zasedání bylo řádně svoláno v souladu s jednacím řádem. Předsedající dále z prezenční listiny 
přítomných členů ZO (viz příloha č. 1) konstatoval, že přítomno je 7 členů ZO, takže 
zastupitelstvo je usnášeníschopné. Ke zveřejněnému zápisu z minulého jednání nikdo 
nevznesl výhrady. 

Předsedající určil zapisovatelem M. Brůžka a ověřovateli zápisu D. Zvoníčkovou a P. Dychtla, 
kteří tuto funkci přijali. 

Předsedající vyzval ke schválení programu podle návrhu, který byl vyvěšen na úřední desce, 
pokud někdo ze zastupitelů nemá bod k doplnění. 

Návrh usnesení 2024-14/1: Zastupitelstvo schvaluje program jednání podle návrhu zveřejněného na 
úřední desce. Výsledek hlasování: Pro 7 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.  

2. Předsedající seznámil ZO s rozpočtovým opatřením č. 6/2024, 7/2024, 8/2024 (příloha č. 2), 
které je zveřejněno i na webových stránkách obce. K tomuto bodu jednání nikdo 
z přítomných nevznesl žádné další stanovisko ani výhrady.  
 

Návrh usnesení 2024-14/2: Zastupitelstvo bere na vědomí schválené rozpočtové opatření č. 6/2024, 
7/2024, 8/2024. Výsledek hlasování: Pro 7 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

 

3. Předsedající předložil ZO návrh na uložení části finančních prostředků obce na termínovaný 
vklad s vyšším úrokem s doporučenou splatností termínovaného vkladu 3 měsíce a dále 
s možností pravidelné obnovy původního vkladu, aby byly peníze obce lépe zhodnoceny. 
Splatnost 3 měsíce je dle poradce KB smysluplná ve vztahu k výnosu, na druhou stranu 
dostatečně krátká pro použití peněz v případě akutních událostí a jejich vypořádání. Dále 
předsedající navrhl, aby z části výnosu této finanční operace byl poskytnut měsíční příspěvek 
4 000 Kč hendikepovanému dítěti Adamu Moravcovi, které přišlo v červnu o otce a matka musí 
za jeho pobyt v Arpidě platit měsíčně kolem 8 tisíc Kč. Na příspěvek by byla sepsána smlouva 
s Arpidou na dobu 1 školního roku. 



Na obou předložených návrzích panovala shoda. Předseda finanční komice navrhl navýšení 
částky pro A. Moravce na 5 000 Kč/školní měsíc. Tento návrh byl zastupitelstvem obce taktéž 
jednomyslně podpořen. 
 

Návrh usnesení 2024-14/3: Zastupitelstvo schvaluje uložení 2 mil Kč z volných finančních prostředků 
obce na termínovaný vklad s možností obnovy vkladu. Výsledek hlasování: Pro 7 Proti 0 Zdrželi 
se 0. Usnesení bylo přijato. Zastupitelstvo schvaluje příspěvek na pobyt v Arpidě pro Adama 
Moravce ve výši 5 000 Kč měsíčně po dobu 1 školního roku. Výsledek hlasování: Pro 7 Proti 0 
Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

 

4. Předsedající předložil ZO projektovou dokumentaci na chodníky v obci. Celkové náklady dle 
rozpočtových tabulek jsou cca 3 385 000 Kč na chodník, 129 000 Kč na DIO, 1 466 000 Kč na 
veřejné osvětlení a 500 000 Kč na úpravu rybníka; dohromady tedy 5 480 000 Kč. Vhodná 
dotace ze SFDI je vyhlašována každoročně v jarních měsících. Výše dotace je 85 %, po 
odečtení DPH 70,25 %. Po orientačním odečtení neuznatelných výdajů vychází výše dotace 
necelé 2 miliony Kč, vlastní podíl tedy 3 500 000 Kč. Předsedající dále seznámil zastupitele 
s přibližnou výší splátek úvěru při různých podmínkách splácení.  
K tématu proběhla věcná diskuse. Akcentována byla nedostatečná bezpečnost chodců v obci, 
zejména dětí. Dále byla zmíněna otázka financování ve vztahu k možnostem obce a potřebě 
zachovat rezervní prostředky pro správu a případný servis stávajících staveb v majetku obce 
(vodovod, ČOV apod.), trvalé nároky na správu chodníku (finanční, personální, technické, 
lidské zdroje). 
Podklady jsou již podány na SSÚ ČB k získání stavebního povolení. 
Ve stávající situaci vyčkáme stavebního povolení. Další průběh se bude odvíjet zejména 
s ohledem na případné vypsání dotačního programu, předpokládané na jaro 2025. 
V mezidobí místostarosta prověří u eg.d, zda uvažují přeložku vzdušného vedení NN v linii 
hlavní silnice do země.  S tou by se dala spojit jedna z významných neuznatelných položek, 
nové veřejné osvětlení, jakožto nutné součásti realizace celého projektu. 
 

Návrh usnesení 2024-14/4: Zastupitelstvo bere na vědomí zpracování projektové dokumentace na 
chodníky v obci. Výsledek hlasování: Pro 7 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

 

5. Předsedající požádal předsedy jednotlivých výborů o zprávu o proběhlé či plánované činnosti 
jednotlivých výborů.  

- Finanční výbor se sejde do konce září 

- Kontrolní výbor se sejde v týdnu od 16. do 20.9.2024 
 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. Žádné další stanovisko sděleno nebylo.  

 
Návrh usnesení 2024-14/5: Zastupitelstvo bere na vědomí zprávu o činnosti výborů. Výsledek 

hlasování: Pro 7 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

 

6. Vedení obce informovalo: 

- Na konci srpna proběhl předběžný audit, bez závad 

- V červenci proběhla kontrola dotace na sběrný dvůr, zatím není zpráva, mělo by být 
pouze s 1 výhradou, tedy bez pokuty. 



- Probíhá oprava ČOV 

- Proběhla oprava obecní cesty ke Střelnici 

- Bylo částečně obnoveno sportovní hřiště, práce budou dále probíhat 

- Minulý týden proběhlo čištění pramenišť a dočasná odstávka starého pramene 

- Odvoz biologického odpadu byl opakovaně urgován u dopravce 

- Dle informací KÚ ČB byla obec zařazena do 1. vlny mapování DTM, které by mělo v obci 
proběhnout v nejbližších týdnech 

- M. Šnorková informovala o dni pro děti v sobotu 21.9.od cca 16 hodin. Pozvánka bude 
rozeslána 

- V. Vaclík informoval o špatném stavu horní cesty parc. č. 3186/4. Po dohodě s OÚ zajistí 
opravu, obec uhradí náklady na materiál a dopravu. 

- J. Michal informoval ZO o letním zaplavení suterénních prostor stavby domu na parc. č. 
2595/1 a vzniklých škodách. Vzhledem k zasazení domu pod úroveň hlavního přivaděče 
kanalizace do ČOV v cestě před objektem byla J. Michalovi doporučena instalace zpětné 
klapky, protože k zaplavení došlo přes v domě instalovanou odpadní kanalizaci. Toto 
řešení J. Michal odmítá s poukazem na nutný pravidelný servis (čištění) zařízení. Navrhuje 
výměnu hlavního přiváděcího potrubí od silnice k ČOV, tj. stávající potrubí 300 mm 
nahradit min 400 mm v celé délce cca 135 m. Řešení bude posouzeno a případě potřeby 
zahrnuto do plánu investic na rok 2025 s ohledem na realizaci dalších projektů (zejména 
chodníky). 

- J. Michal informoval o špatném chodu chladničky v kuchyňce OÚ. Kompresor běží, ale 
lednice velmi málo chladí. Místostarosta zařídí opravu. V případě, že nebude oprava 
možná, pořídí OÚ chladničku novou. 

 

Zasedání zastupitelstva bylo ukončeno v 20:11 hod. 

 

Zapsal: M. Brůžek 

Ověřovatelé: P. Dychtl, D. Zvoníčková 

  


